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Najniższe cenyNajniższe ceny

Największy wybórNajwiększy wybór

OKNA

      TARASY       TARASY 
KOMPOZYTOWE

Tylko u nas drzwi drewniane Tylko u nas drzwi drewniane 
zewnętrzne dębowe zewnętrzne dębowe 

          fi rmy          fi rmy
w rewelacyjnie niskiej ceniew rewelacyjnie niskiej cenie  

2150zł !2150zł !

OLKUSZ, ul. Rabsztyńska 18OLKUSZ, ul. Rabsztyńska 18  ((koło Fijamotkoło Fijamot))
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www.marlibo-medica.plwww.marlibo-medica.pl

     gabinety lekarskie   
     rehabilitacja
     terapia manualna
     zabiegi specjalistyczne
     dietetyka
     trening dla mężczyzn
     szkoła rodzenia
     rehabilitacja niemowląt  

  
  

  
  
  

   

   

Rejestracja (32) 62 61 731, OLKUSZ, ul. Pakuska 64
Centrum Medyczno-Rehabilitacyjne Marlibo-Medica w Olkuszu

ORTOPEDA, NEUROLOG, NEUROLOGOPEDA
REHABILITACJA
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Nr 31
18 lipca 2014

    Bezpłatny dwutygodnik

KUPON RABATOWY

66,,9999  zł
850 ml

* promocja obowiązuje do wyczerpania zapasówje do wyczerpania zapasów

Majonez KieleckiMajonez Kielecki  

BOLESŁAW (budynek GSu)
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KUPON 
RABATOWY

ul. Główna 55 Bolesław (Dworek)

RABA
DUŻA PIZZA DUŻA PIZZA 

na weekend 18 - 20 lipcana weekend 18 - 20 lipca

  zaza  5050  %%  cenyceny

konsumpcjakonsumpcja  na miejscu
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SKŁAD MATERIAŁÓW BUDOWLANYCHSKŁAD MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH
PROMOCJA! 

FARB 
ŚNIEŻKA 

BARWY NATURY

KOLBARK, ul. Świętokrzyska

BARWY NATURY

Ś iętok skŚ 794-199-909794 199 909
euromar.sklad@vp.pl

Dystrybutor 
systemów rynnowych 

Mieszalnia 
Tynków i Farb

PEŁNY SYSTEM
DOCIEPLEN

,

Kolbark_SkladBudowlany.indd   1 2014-06-04   23:42:17
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44 773300 7700555
tteel. 550033 00933 77440

 55550445555555555500

- prezentacje multimedialne (szkolenia)
- konferencje, laudacje, pokazy mody
- pokazy zdjęć, wernisaże, projekcje w szkołach
- spotkania z rodziną / ze znajomymi
- wielkoekranowe kino domowe
- weselny pokaz młodej pary
- projekcje filmów, koncertów, meczy.

Wypożyczalnia projektorów 
i ekranów projekcyjnych. 

e-mail: info@projektory.olkusz.pl
strona: www.projektory.olkusz.pl

Projektory_60x125.indd   1 2014-07-13   21:21:05
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Twoje lokalne centrum informacjiTwoje lokalne centrum informacji

Oferuję:
- pracę w stabilnej fi nansowo instytucji
- atrakcyjny system wynagrodzeń
- program wdrożeniowy:
   system szkoleń, wsparcie menadżera, 
   dodatkowe wynagrodzenie
- dodatkowe benefi ty

W zamian oczekuję:
- chęci otwarcia lub prowadzenia działalności gospodarczej

Poszukuję aktywnych i przedsiębiorczych handlowców 
do współpracy w zakresie sprzedaży produktów finansowych

menadżer ds. wdrożenia
Sebastian Stachowiak

sebastian.stachowiak@ingfi nanse.pl

.

.

..
.

tel.tel.  601601  850850  373373
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Jeszcze w lipcu br. rodziny wielodzietne będą mogły korzystać ze zniżek na bilety 
kolejowe, wejścia do muzeów czy na baseny. Rząd dał zielone światło ogólnopolskiej 
Karcie Dużej Rodziny. Z karty skorzystają rodziny z co najmniej trojgiem dzieci. 

Jerzy Nagawiecki

Ulgi dla dużych 
rodzin w Olkuszu!

Z danych GUS wynika, że w Polsce takich ro-
dzin jest 627 tys. Program obejmie zatem 3,4 
mln dzieciaków oraz ich rodziców lub opiekunów. 
Osoby niepełnosprawne otrzymają kartę na czas 
trwania orzeczenia o niepełnosprawności. Karta 
przyznawana będzie bezpłatnie i bez względu 
na dochód. Na ten cel rząd Donalda Tuska 
przeznaczy ponad 36 mln zł. Ministerstwo Pracy 
i Polityki Społecznej zapowiedziało, że pierwsze 
Karty Dużej Rodziny będą wydawane już w lipcu 
br. przez wójtów, burmistrzów lub prezydentów 
miast na wniosek zainteresowanych.

Okaziciel karty będzie mógł korzystać m.in. 
z tańszych biletów do muzeów, na wydarzenia 
kulturalne, na przejazdy komunikacją publiczną, 

a nawet wakacje. Bardzo możliwe, że do przed-
sięwzięcia przyłączą się podmioty komercyjne, 
w tym sieci handlowe, pizzerie czy McDonald. 
Wszystkie miejsca gdzie będzie akceptowana 
karta zostaną opatrzone specjalnym logo.

Prace nad wprowadzeniem Karty Dużej Ro-
dziny w Olkuszu rozpoczęły się w tutejszym 
magistracie 3 lipca br. od spotkania burmistrza 
Dariusza Rzepki z przedstawicielami zaintereso-
wanych rodzin. Szacuje się, że jest ich tu ok. 450.

Gmina Olkusz staje się kartowym prekursorem 
w powiecie. Pozostaje mieć nadzieje, że ościenne 
samorządy szybko powielą dobre rozwiązania.
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 2 www.serwisjurajski.pl

Do każdego przeglądu 
mycie gratis lub upominek

Bolesław ul. Główna 67a

OKRĘGOWA STACJA KONTROLI 
POJAZDÓW W BOLESŁAWIU

Przeglądy rejestracyjne wszystkich pojazdów

tel. 32 642 38 18
         504 852 677

WYMIANA OPON już od 45zł !WYMIANA OPON już od 45zł !
Klimatyzacja od 89 złKlimatyzacja od 89 zł
Części samochodoweCzęści samochodowe
Geometria kółGeometria kół
WulkanizacjaWulkanizacja
Auto SerwisAuto Serwis

DAM-BER

BB ll łł lll GGGłłóóóóó 66677
MYJNIA BEZDOTYKOWA

AKUMULATORYAKUMULATORY

Damber_nr_24.indd   1 2014-04-03   00:02:17
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WĘGIELWĘGIEL
GROSZEK GROSZEK 
MIAŁMIAŁ
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KOMINKOWEKOMINKOWE
BRYKIET DRZEWNYBRYKIET DRZEWNY

DESKI, WIĘŹBADESKI, WIĘŹBA
STEMPLESTEMPLEod 320zł/tona

od 130zł/kubik

od 130zł/kubik,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,GGGGGGGGGGGGIIIIWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWEEEEEEEEEEEEEEEEGGGGGGGGGGGGGGGGGGWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEGGGGGGGGGGIIIIIIIIIIIEEEEEEEEEEEEEEEELLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWWEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEEGGGGGGGGGGGGGGGGGGGGGIIIIIIIIIIIIIIIIIIEEEEEEEEEEEEEEEEEELLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLLEEEEEEEEWWE IE

SKŁAD OPAŁU I DREWNASKŁAD OPAŁU I DREWNA  

604 919 706       608 460 860604 919 706       608 460 860

F.U. INTER-KUKF.U. INTER-KUK

www.interkuk.com.pl            interkuk@vp.pl

Bolesław k/Olkusza, ul. Główna 31, (za sklepem całodobowym)

INTER-KUK_nr26.indd   1 2014-06-03   23:54:43
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Kronika
kryminalna

Mieszkańcy Katowic
kradną w olkuskim
4 lipca br. policjanci z Komisariatu w Zielonkach 
zatrzymali dwóch mieszkańców Katowic podej-
rzanych o dokonanie włamań do samochodów 
na terenie powiatu olkuskiego. Mężczyźni w 
dniu zatrzymania dopuścili się kradzieży doku-
mentów i karty bankomatowej włamując się do 
zaparkowanego przy cmentarzu w Bolesławiu 
Forda Mondeo. Jak się okazało ci sami sprawcy 
niedługo później obrabowali właścicielkę Citro-
ena, która zatrzymała się na parkingu przed 
cmentarzem w Braciejówce. Łupem padła cała 
zawartość damskiej torebki, w tym portfel, doku-
menty i gotówka. Mężczyznom w wieku 37 i 40 
lat w związku z popełnionym wystepkiem grozi 
kara pozbawienia wolności od roku do 10 lat.

Skradziono karawan
14 lipca br. z terenu szpitala w Jaroszowcu skra-
dziono Poloneza typu karawan koloru czarnego. 
39 letni właściciel oszacował jego wartość na 
5 tys. zł. Za kradzież z włamaniem, bo o takiej 
mowa, grozi sprawcy kara pozbawienia wolności 
od roku do 10 lat.

Pierwszym i najważniejszym przesłaniem pły-
nącym do sympatyków lewicy w Olkuszu i po-
wiecie jest ostateczny rozbrat SLD i UP. Drugim 
wybór 52-letniego Roberta Herzyka kandydatem 
na burmistrza Olkusza. Na decyzję władz SLD 
wpłynęła zapewne rezygnacja Romana Piaśnika 
z członkostwa w organizacji i kierowania miejską 
komórką partii, który wydawał się być natural-
nym kandydatem SLD do burmistrzowskiego 
stołka.

Pełniący funkcję przewodniczącego Rady Po-
wiatu w Olkuszu, Robert Herzyk wydaje się być 
trafnym wyborem. To człowiek bez PZPR-owskiej 
przeszłości. Kandydat SLD pracuje w zawodzie 
nauczyciela historii, obecnie w Gimnazjum nr 4 
w Olkuszu. Należy do lubianych, sympatycznych 
pedagogów z doktorskim cenzusem. Regularnie 
w wyborach samorządowych zyskuje znaczące 
poparcie. W młodości, na rodzinnej kielecczyźnie, 
Herzyk organizował nauczycielską „Solidarność”.

Orkisz na własny rachunek
Nierozłączne siostry dwie SLD i UP! Z górą dzie-
sięć lat temu sojusz obydwu partii, kroczący 

nieomal w rytmie pieśni junaków Służby Polsce z 
lat rodzimego stalinizmu,  podjął się „kłaść fun-
dament pod gmach Polski nowej”. Szło nieźle. 
W Olkuszu fala sukcesów lewicowych partii 
zaowocowała zdobyciem kierownictwa Zarządu 
Powiatu oraz senatorskim i poselskim stołkiem. 
Jednak w lewicowej rodzinie doszło do kompe-
tencyjnych sporów i waśni o przywództwo. Pr-
zyczyna leży w braku realnych sukcesów polity-
cznych. Zapewne sojusz bratnich organizacji nie 
owocuje już efektem synergii. Doświadczenia 
wyborów do Europarlamentu, w których kandy-
datem SLD był reprezentujący UP Jan Orkisz 
potwierdziły tę gorzką prawdę. Pozostała gorycz 
wspomnień minionych i …rozbrat.

W zaistniałej sytuacji Jan Orkisz ogłosił, że 
do wyborów samorządowych przystąpi pod 
własnym szyldem. Postanowił zebrać gromadkę 
politycznych przyjaciół i wystartować. Sam po-
walczy (być może) o funkcje burmistrza, a wraz z 
kolegami o radę powiatu. Ambitnemu politykowi 
i działaczowi związkowemu należy życzyć deter-
minacji. Musi jednak pamiętać, że podejmuje się 
nie lada ryzyka. Oby po jesiennych wyborach nie 

musiał SP-owską pieśnią niegdysiejszych sukce-
sów o dwóch nierozłącznych siostrach zastąpić 
hitem z repertuaru Budki Sufl era „Znowu w życiu 
mi nie wyszło”.

Jerzy Nagawiecki

Herzyk na burmistrza Olkusza!
SLD podzieliła samorządowe stołki. Portal Sojuszu w Olkuszu poinformował o 
decyzjach Rady Powiatowej SLD, która obradowała 24 czerwca br. i zatwierdziła 
kandydatów partii w listopadowych wyborach samorządowych.

Na grzyby wybrał się w sobotnie popołudnie 
6 lipca. Tracąc orientację w terenie 61 letni 
mieszkaniec Bolesławia był zmuszony spędzić 
noc pod gołym niebem w lesie. Zagionionego 
jeszcze tego samego dnia w nocy poszukiwało 
kilkanaście oddziałów policji i straży pożarnej 
ale bez efektu. Akcję wznowiono w niedzielę 
rano wykorzystując do poszukiwań policyjny he-
likopter. Grzybiarza odnaleziono o godz. 11.30 
niedaleko miejscowości Laski na obrzeżach 
Pustyni Błędowskiej. Mężczyzna nie wymagał 
opieki lekarskiej i będąc zdrowym jak rydz został 
niezwłocznie przekazany rodzinie.

Na problemy... Chmielewski!
Środowiskowy Dom Samopomocy w Olkuszu, placówka która „pomaga zarówno osobom leczonym psychiatrycznie, jak również 
wszystkim przeżywającym stany kryzysowe lub będącym w stresie” wkracza w drugie dziesięciolecie swej działalności z nowym 
otwarciem. Na szefa ŚDS-u Zarząd Powiatu powołał Wojciecha Chmielewskiego, człowieka który przed laty tworzył podwaliny 
tej specjalistycznej jednostki organizacyjnej Powiatu Olkuskiego, a dziś ma pomysł na jej dalsze niezakłócone funkcjonowanie. 

Nowy dyrektor wraca zatem do placówki z 
zapewnieniem, że pozostanie ona w strukturach 
powiatu. Tym samym kończy się kilkutygodniowy 
okres „smuty”, w trakcie którego toczono dywa-
gacje na temat dalszych losów jednostki. 

Duszna atmosfera wokół ŚDS-u zaczęła na-
rastać z chwilą odejścia, 22 maja br. dotychcza-
sowej dyrektorki Anny Kwaśniewskiej. Tydzień 
później, 27 maja br., starosta odpowiadając na
pytania „Serwisu Jurajskiego” stwierdziła, że: 
„ewentualna decyzja, którą Zarząd Powiatu 
rozważa, o rezygnacji Powiatu Olkuskiego z 
prowadzenia ośrodka wsparcia i przekazaniu 
zadania do realizacji np. fundacji, to jedno z 
działań dla ograniczenia wydatków budżetu, 
których poziom ma istotne znaczenie dla indy-
widualnego wskaźnika zadłużenia powiatu.”

Pensjonariusze w liczbie blisko 50 osób - 
ludzi o szczególnej wrażliwości, ich rodziny oraz 
pracownicy-terapeuci poczuli się zaniepokojeni 
perspektywą rychłych zmian, które dochodziły 
poprzez media. Wystosowali więc do radnych 
powiatowych i członków Zarządu pismo z prośbą 
o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. Ponadto 
załoga ŚDS-u zaproponowała swoje  partnerstwo 
w ewentualnych procesach przekształceniowych 
w myśl zasady „nic o nas, bez nas”. Odpowiedź 
Zarządu Powiatu nadeszła niemal natych-
miast. 14 lipca br. dyrektorem ŚDS-u mianowa-
no Wojciecha Chmielewskiego. Wprowadzająca 

nowego szefa placówki starosta zapewniła, że 
ŚDS pozostaje jednostką organizacyjną powiatu, 
a nowy dyrektor będzie dążył do zbilansowania 
wydatków placówki na poziomie dotacji celowej 
otrzymywanej z budżetu państwa. 

Przypomnijmy, że na prowadzenie ŚDS-u 

Powiat Olkuski otrzymał w 2014 roku 513 
tys. zł. Natomiast faktyczne roczne koszty 
Środowiskowego Domu wynosiły ok. 600 tys. 
zł. Dodatkowe pieniądze z budżetu samorządu 
powiatowego szły głownie na utrzymanie siedzi-
by ŚDS w budynku powiatu przy ul. Piłsudskiego 
21 oraz na zakup paliwa do samochodu staro-
stwa dowożącego uczestników na zajęcia.
- Zdaję sobie sprawę, że w obecnej sytuacji 
budżetowej, Powiatu Olkuskiego nie stać na do-
towanie ŚDS-u – mówił Wojciech Chmielewski - 
Będziemy zatem zmuszeni poszukiwać wsparcia 
gdzie indziej. Ludzi dobrej woli nie brakuje. Mam 
wstępne zapewnienia, że olkuscy przedsiębiorcy 
wesprą nas produktami przydatnymi do przy-
gotowania posiłków w ramach zajęć terapeuty-
cznych. Ponadto zwracamy się go gmin, z których 
pochodzą nasi pensjonariusze, o wsparcie ko-
sztów ich dowozu. Chodzi w gruncie rzeczy o 
niewielkie sumy pieniędzy. Uważam ponadto – 
kontynuował dyrektor ŚDS – że musimy częściej i 
śmielej aplikować po środki zewnętrzne, których 
na tzw. projekty miękkie jest pod dostatkiem. 

Wojciechowi Chmielewskiemu życzymy pow-
odzenia w nowej i niełatwej roli. „Serwis Juraj-
ski” będzie z uważną życzliwością przyglądał się 
biegowi spraw w istotnej dla niełatwych ludz-
kich losów placówce.

Zaginiony grzybiarz 
odnaleziony na pustyni

Jerzy Nagawiecki

Wojciech Chmielewski 
- nowy dyrektor ŚDS w Olkuszu
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KLUCZE ul.Bolesławska 45   tel. 32 642 88 06

     Już od     Już od

12,99 zł/m12,99 zł/m
22

projektowanie 3Dprojektowanie 3D
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Biegiem
przez powiat
Źródełko w Ryczówku
zagospodarowane!
Gmina Klucze systematycznie poszerza lokalną 
ofertę turystyczną. W Ryczówku rozpoczęto prace 
porządkujące otoczenie tzw. źródła wodnego 
„Stok”. Poza remontem ujęcia wody wybudowa-
ne zostaną chodniki wraz z elementami małej 
architektury, pojawią się ławki i kosze na śmieci 
oraz całkiem nowa roślinność. Projekt techniczny 
został sfi nansowany z Funduszu Sołeckiego na 
2014 rok, natomiast przetarg na wykonanie prac 
przy źródle wygrała Firma Remontowo–Budowla-
na Ryszard Straszak z Bydlina.

Durałek prokuratorem 
rejonowym w Olkuszu
1 lipca br. Krystyna Durałek, pracująca dotychczas  
w Prokuraturze Rejonowej Kraków Śródmieście-
Zachód, otrzymała nominację na stanowisko 
prokuratora rejonowego w Olkuszu. Zastąpiła 
na tym stanowisku Wiesława Ziębę, któremu 
upłynęła czteroletnia kadencja w Olkuszu. 
Wiesław Zięba będzie kontynuował swoją pracę 
w Prokuraturze Okręgowej w Krakowie.Jerzy Nagawiecki

Choroba, diagnoza, terapia...

Dobry lekarz przed postawieniem ostatecznej 
diagnozy zbiera dokładne informacje na temat 
objawów, przyczyn i historii niedomagań. Anali-
za składowych zaburzenia pozwala na dobór 
sposobów leczenia. Podobnie winna postępować 
jednostka samorządu terytorialnego. A jak 
to wygląda w realu? Powiat Olkuski posiada 
zadłużenie sięgające 40,5 mln zł. Terminy spłaty 
sześciu kredytów zaplanowano do 2020 roku. 
Dotychczas Powiat bez opóźnień regulował 
zadłużenie. Bieżąca działalność jednostki jest 
zbilansowana. W 2013 roku Powiat Olkus-
ki uzyskał nadwyżkę budżetową wynoszącą 
ponad 2,1 mln. zł. W tej sytuacji zapyta ktoś w 
czym problem, skąd tak mizerne perspektywy? 
Odpowiedź brzmi: wysokość zobowiązań kredy-
towych z roku na rok narasta i na koniec bieżącej 
dekady wynosić będzie blisko 10 mln. zł rocznie, 
czyli sumy przekraczające możliwości budżetowe 
Powiatu Olkuskiego. Należy przedsięwziąć kroki 
zaradcze: oszczędzać na bieżącej działalności, 
zwiększać dochody własnej jednostki i podjąć 
zabiegi prolongujące zadłużenie. 

Terapia gorsza niż przypadłość
36. sesja Rady Powiatu przejdzie do historii 

olkuskiego samorządu. W jej trakcie podjęto 
bowiem znaczące decyzję, które realizowane 
będą w przyszłej kadencji władz samorządowych, 
przez – być może – nową Radę i nowy Zarząd 
wybrany w połowie listopada 2014 roku.

Kluczowe znaczenie przypisuję decyzji rad-
nych zmieniającą uchwałę budżetową. Zmniej-
szenie dochodów budżetowych o 3 mln zł, które 
miało pochodzić ze sprzedaży majątku (obiek-
tów: Zespołu Szkół w Trzyciążu, Zespołu Szkół 
nr 2 w Olkuszu oraz nieruchomość przy ul. Mar-
cina Bylicy w Olkuszu) naruszyło równowagę 
bilansową dochodów i wydatków. Wprawdzie 
defi cyt został pokryty z nadwyżki budżetowej 
roku poprzedniego oraz spłatą pożyczki przez 
Zespół Opieki Zdrowotnej, niemniej przesunięcia 
spowodowały, iż w latach 2014 i 2015 nie 
będzie możliwe sprostanie art. 242 i 243 ustawy 
o fi nansach publicznych, czyli tzw. wskaźników 
Rostowskiego. W tej sytuacji wdrożenie pro-
gramu naprawczego i skutków wynikających z 
zapisów ustawy stają się nieuniknione. Warto 
wiedzieć, że w czasie realizacji postępowania 
naprawczego powiat: nie może podejmować 
nowych inwestycji fi nansowanych kredytem, 
pożyczką lub emisją papierów wartościowych; 
nie może udzielać pomocy fi nansowej innym 
jednostkom samorządu terytorialnego; nie może 
udzielać poręczeń, gwarancji i pożyczek; nie 
może ponosić wydatków na  promocję; musi 
ograniczyć realizację zadań innych niż obliga-
toryjne, fi nansowanych ze środków własnych. 
W okresie nowej perspektywy budżetowej Unii 
Europejskiej w latach 2014-2020, rezygnacja z 
możliwości korzystania z pieniędzy na konieczne 
przedsięwzięcia infrastrukturalne musi uchodzić 
za błąd. Toteż zastosowana terapia wydaje się 
być groźniejsza niż przypadłość. 

Kaskada leczenia
Niekiedy bywa tak, że intensywność zabiegów 

odnowicielskich prowadzi do popadnięcia 
w spiralę chorób i terapii. Aplikując kolej-
ne leki można spowodować skutki uboczne 
rozpoznawane jako nowe choroby, na które 
potrzebne są kolejne medykamenty. Tak się stało 
w wyniku „urealnienia” budżetu na bieżący rok, 
z którego wyjęto dochody z upłynnienia powia-
towego mienia. Nikt rozsądny nie zaprzeczy, że 
budynki szkolne w Olkuszu i Trzyciążu oraz stare 
starostwo to obiekty, które posiadają określoną 
wartość i przekazywanie ich komukolwiek za
darmo, czy półdarmo to więcej niż błąd. W te-
rapii oddłużeniowej aplikowanej jednostkom 
samorządu terytorialnego przez Regionalne 
Izby Obrachunkowe dochody ze sprzedaży mie-
nia stanowią istotną pozycję pozyskiwania 
środków na równoważenie budżetu i spłatę
kredytów. Powiat Olkuski z tej szansy zrezy-
gnował i to bez wnikliwej analizy dotych-
czasowych niepowodzeń w tej kwestii. Nie 
negując błędów poprzedniego Zarządu trudno 
pominąć zaniechania obecnych władz. Powyższa 
decyzja sprawiła, że na własną prośbę Powiat 
postawił się w pozycji jednostki zainfekowanej, 
wymagającej nagłej terapii.

Istnieje bowiem pilna potrzeba wypracowa-
nia nowej mapy szkół ponadgimnazjalnych w 
powiecie, na której niepodobna znaleźć miej-
sca dla ZS z Bukowna i Klucz. Należało, zgod-
nie z wymogami ustawy, do końca lutego br., 
postawić obie placówki w stan likwidacji bo-
wiem młodzież się do nich nie garnie. Utrzymy-
wanie fi kcyjnych bytów kosztuje.

Ludzie przejmujący w grudniu 2013 roku 
władzę w powiecie nie byli nowicjuszami.
Musieli wiedzieć, że udany program oszczę-
dnościowy plus dochody z powiatowego mie-
nia, przy jednocześnie rygorystycznej polityce

oszczędnościowej pozwoliłyby Powiatowi Olku-
skiemu utrzymanie wskaźników zadłużeniowych 
i skonstruowanie budżetu na przyszły rok. Wów-
czas Rada Powiatu nowej kadencji mogłaby su-
werennie decydować o sposobach prowadzenia 
polityki fi nansowej.

Obligacje, zabieg techniczny
Powiat Olkuski wyemituje obligacje ko-

munalne o wartości obecnego zadłużenia 
wynoszącego 40,6 mln. zł. Operacja pozwoli 
na wykup zadłużenia i przesunie jego spłatę 
do roku 2029. Dziewięcioletnia prolongacja 
kosztować będzie 6,8 mln zł, czyli ok. 640 tys. 
zł. rocznie! W stosownej uchwale zapisano, że w 
bieżącym roku Powiat wyemituje, w 13 seriach, 
40 500 sztuk obligacji komunalnych o wartości 
nominalnej 1 000 zł każda. Emitent zobowiązał 
się na ich wykupywanie począwszy od 2017 
roku. Pierwsza rata wynosić będzie 900 tys. zł, 
kolejne po 3,3 mln. zł. Decyzję o emisji obligacji 
należy ocenić jako trafną. Dzięki niej jednostka 
zyska możliwość spłaty zadłużenia w dłuższym 
okresie w wysokości możliwej do realizacji.

Polityka i jeszcza raz polityka…
Gdy układ odpornościowy jest osłabiony, 

to łatwiej emocjom górować nad rozsądkiem. 
I tak się w tym wypadku dzieje. Wczesnym 
latem 2014 roku o degrengoladzie w powia-
towych fi nansach mówią niemal wszyscy radni, 
choć jeszcze niedawno sytuacja wydawała 
się być pod kontrolą. Nietrudno dostrzec, że 
nową koalicję tworzą także ci, którzy wspierali 
poprzednią i podnosili ręce za tak obecnie kry-
tykowanymi budżetowymi uchwałami. Niepo-
dobna powiedzieć, że pozbawiono ich rzetelnej 
wiedzy na temat stanu powiatowej kasy. Toteż 
przedstawiony podczas sesji pakiet oceniam 
jako zabieg o zasadniczym ładunku politycznym.
Podczas sesji Rady Powiatu, przeprowadzonej 
9 lipca br, nowy Zarząd wykazał się odwagą i 
skutecznością. Potrafi ł opisać problem (nadmier-
nie) wyrazistymi barwami, nastraszyć co nieco 
niektórych radnych oraz zarysować drakoński 
program naprawczy. Zdecydowano zaaplikować 
zrazu mocne antybiotyki, bez zawracania sobie 
głowy aspiryną i rutinoscorbinem. Decyzje o 
rozmiarach programu naprawczego przekazano 
fi rmie ProPOLIS Consulting Sp. z o.o. z siedzibą 
w Poznaniu, która za blisko 13 tys. zł wskaże 
gdzie należy ciąć, co sprzedać, kogo usunąć, 
gdzie zaoszczędzić. Tym sposobem zewnętrzny 
podmiot weźmie na swoje barki odium niepopu-
larnych decyzji. Mądrzy specjaliści wskażą drogę 
przez mękę. Każdą decyzję trzeba będzie przyjąć 
z pokorą. A że będzie bolało, to trudno, odno-
wicielskie zabiegi mają i muszą boleć!

Program naprawczy, skonsultowany z RIO 
zostanie – zdaniem Pawła Piasnego – przyjęty 
uchwałą Rady najprawdopodobniej na przełomie 
sierpnia i września br. Na pytanie, czy zasad-
nym i politycznie uczciwym jest, aby narzucać 
rozwiązanie, które przyjdzie realizować nowej 
powiatowej władzy w następnej kadencji, wice-
starosta stwierdził, że „…program narzuci ścisłe 
ramy postępowania i budżetową dyscyplinę. 
Jestem gotowy podjąć to trudne wyzwanie.”

Powiat olkuski trapi choroba, której na imię „fatalna sytuacja fi nansowa jedno-
stki”. Powyższa diagnoza wybrzmiała z całą mocą 9 lipca 2014 roku, podczas obrad 
36. sesji Rady Powiatu. Dzień wcześniej o fatalnym stanie pacjenta i kierunkach 
terapeutycznych działań dowiedzieli się widzowie programu TVP-Kraków „Region. 
Ludzie, sprawy, opinie”.

Milioner Jan Łaksa!

Burmistrz Wolbromia jest 8 najbogatszym wło-
darzem Małopolski według Gazety Krakowskiej. 
Może pochwalić się majątkiem wartym 1,05 mln 
zł! W jego skład wchodzą: dwa domy 150m2 – 
280 tys. zł i 120m2 – 120 tys. zł, gospodarstwo 
rolne – 580 tys. zł, działki – 41 tys. zł, VW Polo z 
2001 r. – 7 tys. zł, VW Passat z 2004 r. – 15 tys. zł, 
oszczędności – 15 tys. zł. Kredytów brak. Z kolei 
roczne zarobki burmistrza to 147 tys. zł!
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Druzgocący raport Komisji Rewizyjnej!
Piłkarska rzeczywistość Wolbromia ciągle skrzeczy. Echa upadku Przeboju słychać nadal w  dyskusjach kibiców, którym 

trudno zrozumieć przyczyny fi nansowej degrengolady mocnej sportowej organizacji. Przejęcie schedy po mocnym klubie mia-
sta skutkuje napięciami. 12  czerwca 2014 roku Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Wolbromia przedstawiła raport z kontroli  
konkursu na „Wspieranie realizacji zadania w prowadzeniu działalności w zakresie upowszechniania  kultury fi zycznej – piłka 
nożna wśród mieszkańców MiG Wolbrom”, ogłoszonego w dniu 14 marca 2014 roku. Dla zwycięzcy konkursu przewidziano 
170 tys. zł. z budżetu MiG Wolbrom. Pieniądze trafi ły do AP Przebój Wolbrom.

Przypomnijmy, że w konkursowe szranki sta-
nęły trzy podmioty: Stowarzyszenia Akademia Pił-
karska Przebój Wolbrom, Łobzowski Klub Spor-
towy Jura oraz Stowarzyszenia KS Przebój 1937 w 
Wolbromiu. Powołana zarządzeniem burmistrza 
komisja konkursowa w składzie: Jadwiga Marchaj 
– przewodnicząca oraz Kinga Cupiał, Dominik 
Świerczek, Magdalena Mazur i Marzena Probierz 
zdecydowała o odrzuceniu ofert Jury i Przeboju 
1937 z przyczyn formalnych. W zaistniałej sytu-
acji odpowiedzialność za „Wspieranie realizacji 
zadania  w prowadzeniu działalności w zakresie 
upowszechniania  kultury fi zycznej – piłka nożna 
wśród mieszkańców MiG Wolbrom” przejęła AP 
Przebój na co otrzymała 170 tys. zł. 

Powyższe rozstrzygnięcie wywołało burzę 
protestów, które zaowocowały kontrolą proce-
dur przetargowych przez Komisję Rewizyjną 
Rady MiG. Członkowie komisji, radni: Andrzej 
Gil przewodniczący oraz Kazimierz Golda, 
Adam Siewierski, Czesław Gbyliczek, Józef 
Łysek i Stanisław Kołodziej przyglądnęli się 
prawidłowości przeprowadzenia procedury 
konkursowej oraz jasności i zasadności kryteriów 
formalnych i merytorycznych ze szczególnym 
uwzględnieniem równego traktowania podmio-
tów uprawnionych  do złożenia oferty.

W przedstawionym raporcie Komisja kryty-
cznie wypowiedziała się na temat przeprowa-
dzonego konkursu oraz ostatecznego rozstrzy-
gnięcia. W stosownym dokumencie napisano, 
że... „Najważniejszym obowiązkiem organu 
ogłaszającego konkurs jest precyzyjne określenie 
zadania, bo tylko to umożliwia porównanie ofert 
z zachowaniem uczciwej konkurencji. W konkur-
sie lakonicznie określono zadanie do wykonania, 
co zdaniem komisji narusza art. 5 ust. 3 i nie gwa-
rantuje uczciwej konkurencji między podmiotami 
ubiegającymi się o dotację. (…) Niedookreślenie 
zadania rodzi bowiem kolejne trudności i może 
prowadzić do wydatkowania środków publi-
cznych w sposób niecelowy, niegospodarny i 
nieefektywny, a także dając niewystarczające 
możliwości kontroli efektywności, rzetelności i 
jakości wykonania zadania wynikające z pkt. 21 
konkursu i umowy z oferentem.”

Ponadto „zbyt rygorystyczne podejście do 
kwestii formalnej kompletności wniosku powo-
duje ograniczenie wymaganej art. 5 ust. 3 
konkurencyjności i efektywności konkursu. Jak 
pokazała rzeczywistość, to przesłanki formalne a 
nie merytoryczne porównanie ofert doprowadziło 
do wyłonienia zwycięzcy. (…) W szczególności za 
naruszającą zasadę uczciwej konkurencji, komisja 
uznaje uprawnienie Komisji konkursowej do od-
rzucenia oferty z powodu błędów rachunkowych, 
w tym oczywistych błędów rachunkowych. Błędy 
te powinny podlegać poprawie nawet przez 
Komisję konkursową po powiadomieniu ofe-
renta, z uwzględnieniem zasady nie zwiększania 
kwoty dotacji wskazanej w ofercie.”

Na tym nie koniec krytycznych uwag. Komisja 
Rewizyjna „ za niezgodne z art. 5 ust. 3 poprzez 
ograniczenie uczciwej konkurencji i jawności, 
komisja uznaje także ocenę merytoryczną 
ofert prowadzoną w sposób punktowy na pod-
stawie kryteriów wymienionych w pkt V ppkt 11 
ogłoszenia o konkursie. Kryteria przedstawione 
są w sposób zbyt ogólnikowy dając zbyt dużą 
swobodę interpretacyjną Komisji konkursowej, 
a w ten sposób ograniczając jawność i uczciwą 
konkurencję.”

W kolejnych akapitach raportu znalazły się 
następujące stwierdzenia: „Komisja wskazuje, że 
jedynie oferta Stowarzyszenia Klubu Sportowego 
Przebój 1937 w sposób bardziej szczegółowy, 
choć niewystarczający, precyzuje, że w ramach 
zadania prowadzone będą dwa razy w tygodniu 
treningi dla wszystkich sześciu drużyn. Żadna z 
pozostałych ofert nie określa w wymierny sposób 
jak zadanie będzie realizowane wobec wska-
zanych w ogłoszeniu grup (ilość treningów, czas 
treningu, ilość turniejów czy rozgrywek ligowych 
itp.). (…) Z analizy oferty AP Przebój w zakresie 
opisu potrzeb wskazujących na konieczność 
wykonania zadania publicznego (pkt III.2 wnio-
sku) wynika, że oferent nie wskazał potrzeb, nie 
dokonał analizy przyczyn i skutków. (…) Brak is-
totnych elementów oferty winien skutkować nie 
przyznaniem punktów w korespondującym kryte-
rium merytorycznym lub rozpatrzeniem negaty-
wnym zgodnie z pkt 7 ogłoszenia o konkursie. 

(…) W zakresie celów zadania publicznego (pkt 
III.6 wniosku) AP Przebój nie wskazał sposobów 
realizacji wymienionych celów.” W końcowej 
części raportu pada stwierdzenie, że „Komisja 
konkursowa popełniła błąd nie wskazując istot-
nej nieprawidłowości w wypełnieniu formularza 
oferty AP Przebój, która winna była skutkować 
rozpatrzeniem negatywnym oferty zgodnie z pkt 
V ppkt 7 ogłoszenia o konkursie.”

„ Osobnym aspektem związanym z konkursem 
jest określenie miejsca realizacji zadania public-
znego (…) na obiekcie położonym w Wolbromiu 
przy ul. Leśnej 2, będącym w posiadaniu Gminy 
Wolbrom w terminie zawartym w umowie. Jak 
wynika z pkt V ppkt 2 oferty A.P. Przebój, 14 lutego 
2014 r, na miesiąc przed ogłoszeniem konkursu, 
burmistrz Miasta i Gminy Wolbrom zawarł umo-
wę użyczenia na rzecz A.P. Przebój pomieszcze-
nia biurowe, szatnie sportowe i pomieszczenia 
gospodarcze znajdujące się w tym obiekcie (…).

Użyczone pomieszczenia są konieczne do re-
alizacji zadania publicznego na tym obiekcie 
przez podmiot wyłoniony w ramach konkursu. 
W ogłoszeniu o konkursie nie ma informacji o 
istotnym dla oferentów ograniczeniu w korzys-
taniu z części pomieszczeń w trakcie realizacji 
zadania. Samo podpisanie umowy użyczenia 
stawia jeden z podmiotów w uprzywilejow-
anej pozycji względem innych (…) a innym w 
sposób istotny to utrudnia. Komisja zauważa, 
że w dokumentacji konkursowej nie wskazano, 
że realizator przedmiotowego zadania publicz-
nego stanie się operatorem czy administratorem 
obiektu przy ul. Leśnej 2 w Wolbromiu. Zatem 
samo przyznanie realizacji zadania publicz-
nego nie nakłada na A.P. Przebój szczególnych 
praw do dyspozycji obiektem przy ul. Leśnej 
2 w Wolbromiu. Obiekt ten należy do Gminy 
Wolbrom i powinien służyć zaspokojeniu potrzeb 
wszystkich mieszkańców poprzez zapewnienie 
dostępu także dla innych działających w gmi-
nie organizacji czy grup. Dlatego też, zdaniem 
komisji, właściwe jest pozostawienie zarządzania 
obiektem organom Gminy lub oddanie zarządu 
obiektem na zasadach zapewniających równy 
dostęp wszystkim zainteresowanym organiza-

cjom i grupom. Jednocześnie komisja uznaje, że 
nie stanowi naruszenia zasady równego dostępu, 
pierwszeństwo realizatora zadania publicznego 
przy wyznaczaniu godzin korzystania z obiektu, 
by nie utrudniać realizacji zadania publicznego.

Komisja zaleca  aby Burmistrz dokonał analizy 
możliwości i kontroli pobierania opłat za korzys-
tanie z obiektu przy ul. Leśnej 2 w Wolbromiu.

W zakończeniu raportu Komisja Rewizyjna po-
dważyła legalność komisji konkursowej. Stwier-
dzono, iż komisja powołana przez burmistrza 
Wolbromia składała się w całości z pracowników 
Urzędu MiG, co narusza postanowienia uchwały 
Rady Miejskiej w Wolbromiu o współpracy Gminy 
z organizacjami pozarządowymi, która nakłada 
obowiązek uczestniczenia w pracach komisji 
także reprezentant organizacji pozarządowych. 

Raport Komisji Rewizyjnej trafi ł na biurko 
Jana Łaksy 20 czerwca br. „Zdaniem burmistrza 
Wolbromia – cytuję za serwisem internetowym 
UMiG Wolbrom - Protokół został sporządzony z 
rażącym naruszeniem Regulaminu Komisji Re-
wizyjnej i zawiera drastyczne uchybienia.” Toteż 
burmistrz odmówił podpisu protokołu z kon-
troli i 4 lipca przekazał pismo do Biura Obsługi 
Rady Miejskiej odnoszące się do pokontrol-
nego protokołu. Problem stanie zapewne na 
najbliższym posiedzeniu Rady Miejskiej. Czy zos-
tanie rozstrzygnięty to już inna sprawa.

W zaistniałej sytuacji wartym zastanowie-
nia jest komentarz radnego Kazimierza Paci: 
„Oczywiście, nikt nie kwestionuje ustaleń kon-
troli Komisji Rewizyjnej, która dostrzegła szereg 
nieprawidłowości, ale co z tego, skoro zabrakło 
najważniejszego ustalenia, a mianowicie wska-
zania osób odpowiedzialnych. Przekręcono 
konkurs, pieniądze są wydawane na wariackich 
papierach, a winnego nie ma. Tak jak z Przebojem. 
Wpompowano 2 mln. zł. gminnej kasy w klub, 
od sponsorów pewnie też co najmniej drugie 2 
mln otrzymał, i zbankrutował. I tutaj też winnych 
nie ma. I komisja rewizyjna nie widzi potrzeby 
zajęcia się tą sprawą. Ja chciałem rozszerzyć 
porządek obrad ostatniej sesji Rady Miejskiej, 
która obradowała 4 lipca br, o informacje na te-
mat wyników kontroli. W odpowiedzi usłyszałem: 
„nie, bo nie”. Dlaczego nie udało się na sesji 
podyskutować? Wiadomo. Bo bym nie odpuścił 
tylko drążył temat. A tak? Może będzie jeszcze 
jedna merytoryczna sesja, a może nie będzie 
i tyle. Tym sposobem władza doczłapie się do lis-
topadowych wyborów. Ręce opadają.”

Jerzy Nagawiecki

Krzemień z Załęża wychodzi z cieniaKrzemień z Załęża wychodzi z cienia
Jura Krakowsko - Częstochowska niezmiennie 

fascynuje. Specyfi czne piękno tutejszej ziemi in-
spiruje naukowców, kolekcjonerów, artystów malarzy, 
rzeźbiarzy, fotografi ków oraz ludzi wrażliwych.

Mieszkaniec Załęża Leszek Sikora, wsi położonej w 
gminie Wolbrom, w centrum jurajskiej krainy, poddał 
się jurajskiemu zaczadzeniu. Zauroczony pięknem i 
oryginalną historią swojej małej ojczyzny zaangażował 
się w projekt popularyzacji wsi i jego prahistorycznych 
dziejów. W LGD „Nad Białą Przemszą” znalazł wspar-
cie dla projektu „Promocja dziedzictwa kulturowego 
i produktu lokalnego, jakim jest Krzemień z Załęża”. 
Konferencję popularno-naukową, która miała miej-
sce 12 lipca w strażnicy OSP w Załężu sfi nansował 
Urząd Marszałkowski Województwa Małopolskiego. 
Pomocną dłoń otrzymał także od strażaków z OSP 
i pań z KGW. Konferencję otworzył wykład prof. dr 

hab. Krzysztofa Cyreka- kierownika Zakładu Starszej i 
Środkowej Epoki Kamienia UMK w Toruniu.

Narodziny „Krzemienia z Załęża” – cytuję za Lesz-
kiem Sikorą - należy wiązać ze skałami w Dolinie 
Wodącej i Doliną strumienia Dzdzenicy, rzeczką ta 
zwaną także Tarnówka, Sączenia, Biała Przemsza, 
płynącą przez Domaniewice, Załęże, Bydlin, która 
wyżłobiła piękną dolinę, stanowiącą od najdawniej-
szych czasów siedlisko ludzi. Naukowcy podjęli trud 
skatalogowania krzemieni jurajskich i utworzenia al-
bumu charakterystycznych minerałów. 

Wśród nowo poznanych miejsc występowania ju-
rajskiego krzemienia czekoladowego znalazło się 
Załęże. Fakt ten oraz chęć poznania, pradziejów Jury 
Środkowej, legły u podstaw pomysłu popularno–nau-
kowego spotkania. Impreza udała się nad wyraz. Duża 
sala miejscowej remizy wypełniła się po brzegi! (JN)
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Mistrz Europy pochodzi z Bolesławia!

Jak zaczęła się Twoja przygoda z kulturystyką? 
Pochodzisz z małej miejscowości gdzie nie ma 
tradycji w uprawianiu kulturystyki, a chłopaki 
uganiają się głównie za piłką na boisku…
Piłka nigdy mnie specjalnie nie interesowała. 
Wszystko zaczęło się jeszcze w gimnazjum kiedy 
przewyższyłem wagowo mojego ojca. To był mo-
ment, w którym uznałem, że trzeba nad sobą 
trochę popracować. Prawdziwa przygoda zaczęła 
się jednak w pierwszej klasie liceum. Za pierwsze 
zarobione pieniądze kupiłem sobie ławeczkę, 
hantle, gryfy i obciążenie do podnoszenia cię-
żarów. Na początku trenowałem z kolegami, ale 
jak to zwykle bywa, po jakimś czasie towarzystwo 
wykruszyło się i zostałem sam.

Z radością przyjęliśmy wiadomość, że zdobyłeś 
Mistrzostwo Europy Juniorów +75kg, bo w ten 
sposób rozsławiasz Bolesław i budzisz poczucie 
lokalnej dumy. Jak tego dokonałeś?
Najważniejszym w tym sporcie jest nie tylko die-
ta i ciężki trening, ale też cechy wolicjonalne w 
tym przede wszystkim wytrwałość w dążeniu do 
celu oraz mocna psychika. Kulturystyka wyma-
ga ponadto systematyczności i dobrego planu. 
Dużo osób twierdzi, że uprawianie kulturystyki 
to nic trudnego, natomiast w rzeczywistości 
jest to nie lada przedsięwzięcie, które wymaga 
podporządkowania całego trybu życia. Niestety 
w Polsce kulturyści ciągle są postrzegani przez 
pryzmat stereotypów. Często słyszy się, że kultu-
rysta to napompowany mięśniak pozbawiony siły 
i gibkości. Nazywają nas „karkami” dodając, że 
brak nam inteligencji, bo przecież „mięśnie to nie 
wszystko, a w głowie też trzeba coś mieć”. Zazwy-
czaj nie zdają sobie sprawy z tego, że większość 
kulturystów ma bogatą wiedzę z anatomii, fi zjo-
logii, chemii czy żywienia, którą spokojnie 
mogliby wykładać na uczelniach. Jeżeli ktoś ma 
w tym temacie wątpliwości to zapraszam na mój 

fanpage na facebooku, szybko zmieni zdanie.

Na koncie masz jeszcze inne sukcesy…
Przyznam, że trochę się tego nazbierało przez 
te kilka lat. Najważniejszymi zaraz po Mistrzos-
twie Europy są Mistrzostwo Polski Seniorów w 
kulturystyce mężczyzn do 85 kg (pierwszy raz w 
historii junior został Mistrzem Polski Seniorów), 
V-ce Mistrzostwo Europy oraz 6 miejsce na 
Mistrzostwach Świata i kilka Mistrzostw Pol-
ski Juniorów.
Jak wygląda Twój trening? Ile poświęcasz 
na niego czasu?
Zazwyczaj jest to trening siłowy, który trwa 
około 60-70 min po czym wchodzę na 
bieżnie i poświęcam co najmniej 30 minut 
na trening aerobowy. Wszystko zależy od 
cyklu przygotowawczego. Obecnie trenuję 
6 razy w tygodniu.

Czy wszystkie sportowe sukcesy zawdzięczasz 
tylko sobie, czy jeszcze komuś?
Na pewno w dużej mierze przyczynili się do tego 
moi rodzice, jak i cała rodzina, która wspiera 
mnie jak może. Ten złoty medal z Mistrzostw Eu-
ropy to taki ukłon w stronę moich śp. dziadków, 
którzy niestety nie doczekali się tego tytułu. Moja 
dziewczyna też jest dla mnie inspiracją i nie ma 
nic piękniejszego w życiu jak miłość i wspólna 
pasja, często razem trenujemy i możliwe, że 
w niedalekim czasie również ją zobaczycie na 
scenie!
Ogromny wkład w sukces mieli też trenerzy 
Bogdan Szczotka i Jerzy Szymański. Ich pomoc 
była kluczowa. Dużo zawdzięczam też caterin-
gowi dietetycznemu Dietifi c, prowadzonemu 
przez Krystynę i Piotra Pogoń, ponieważ to oni 
jako pierwsi podjęli się współpracy ze mną 
i podobnie jak sklep z suplementami Wiking 
Shop Kraków, którego właścicielem jest Michał 

Ciszewski, zobaczyli we mnie to coś i uwierzyli, 
że ten sezon będzie mój i warto mnie wesprzeć. 
Swoje pięć groszy w przygotowaniach dorzucili 
również siłownia White Star Power z Krakowa 
oraz siłownia Fit Gym Center z Olkusza. Serde-

cznie zapraszam Was do skorzystania z ich usług 
bo naprawdę są to wspaniali ludzie, a przede 
wszystkim profesjonaliści.

Trudnisz się wyłącznie kulturystyką czy masz 
jakieś inne zajęcia?
W wolnej chwili lubię pójść na dobry fi lm do 
kina. Angażuje się również w inne konkurencje 
sportowe np. street workout (trening uliczny), 
ale mając świadomość ryzyka kontuzji uważam, 
że lepiej być mistrzem w jednej dyscyplinie, niż 
dobrym w kilku.

Wiemy, że jesteś również trenerem personal-
nym. Czy każdy może się do Ciebie zgłosić po 
wskazówki trenignowe i żywieniowe?
Tak. Jeżeli ktoś chciałby skorzystać z moich 
usług to można umówić się ze mną osobiście 
w Krakowie lub w weekendy w Olkuszu 
i okolicach. Doradzam oraz układam plany 
treningowe i żywieniowe również online przez 
internet.

Trochę z innej beczki… Jaka jest reakcja dziew-
czyn kiedy pojawiasz się dla przykładu w klubie 
muzycznym albo na basenie? O tym jaka jest 
reakcja mężczyzn domyślamy się... zazdroszczą.
Duża część dziewczyn podziwia budowę mo-
jego ciała, ale znajdą się też takie co mówią „te 
żyły są straszne” (śmiech). Mężczyźni z kolei w 
swoich reakcjach dzielą się na tych, dla których 
jestem mniejszym bądź większym przykładem 
do naśladowania oraz na tych co zazdroszczą 
i bagatelizują moją ciężką pracę.

Słyszeliśmy o Twoich ambitnych planach na 
październik tego roku. Zdradź trochę szczegółów.
Na jesień wezmę udział w 3 dużych imprezach: 
Arnold Classic Europe w Madrycie, Mistrzostwach 
Świata w Meksyku oraz Mistrzostwach Polski Ju-
niorów w Katowicach. Chciałbym by szczyt mojej 
formy przypadł na zawody w Ameryce Północnej.

Ma 23 lata i jest Mistrzem Europy w kulturystyce. W nieodległej przyszłości ma 
szansę zostać Mistrzem Świata i rozsławić Polskę. O tym jak systematyczna praca 
nad samym sobą może przynieść sportowy sukces rozmawiam z Piotrem Boreckim.

Dzięki za rozmowę. Tomasz Bargieł

Piotr Borecki
Mistrz Europy w kulturystyce

Każde dziecko w indywidualnym czasie rozwi-
ja kolejne umiejętności. Niektóre niemowlęta 
osiągają zdolności motoryczne szybciej, inne 
nieco później. Mimo wszystko rozwijamy się w 
podobny sposób, osiągając w podobnym czasie 
kolejne etapy rozwoju motorycznego. Dzięki 
określeniu tych norm możemy stwierdzić, czy 
dziecko rozwija się w prawidłowym tempie, 
czy nie jest chore lub czy nie posiada zaburzeń 
napięcia mięśniowego.

Rozwój u dzieci przebiega w sposób zróżni-
cowany i charakteryzuje się dużą zmiennością 
z indywidualną reakcją na środowisko, w 
którym dziecko dorasta. Ważnymi czynnikami 
są także waga i wzrost dziecka oraz podatność 
na choroby. Dzieci z większą wagą i wzrostem 
urodzeniowym mogą nieco później osiągać po-
szczególne etapy rozwoju ruchowego i wolniej 
osiągać wyższe pozycje ciała w pionie.

Przykładem łatwo zauważalnego momen-

tu kiedy dziecko osiąga nową umiejętność 
motoryczną jest okres samodzielnego siada-
nia. Należy zaznaczyć, że próba biernego 
sadzania dziecka nie świadczy o osiągnięciu 
samodzielnej umiejętności siadania. Dziecko 
powinno więc umieć samo siedzieć w wieku 
6-8 miesięcy. To, czy dziecko osiągnie tę 
umiejętność w wieku 6, 7 czy 8 miesięcy nie 
ma większego znaczenia, jednak jeśli dziecko 
nie siada powyżej 8 miesiąca życia, powinno 
to zwrócić uwagę rodzica. Taką sytuację należy 
skonsultować ze specjalistą. W pierwszej 
kolejności warto spotkać się z fi zjoterapeutą 
specjalizującym się w rehabilitacji dzieci i 
niemowląt, ponieważ tego typu opóźnienia ro-
zwoju ruchowego wymagają najczęściej kilku 
prostych wskazówek dla rodziców dotyczących 
pielęgnacji oraz wykonywania ćwiczeń. Jeśli 
sytuacja jest poważniejsza, terapeuta od razu 
zauważy ten fakt i w razie konieczności skieru-

dziecko zaczyna stawać, w 12 miesiącu po-
jawia się pewny chód wzdłuż mebli i ścian, a 
do 14 miesiąca życia osiągany jest swobodny 
chód z dobrą kontrolą równowagi.

Dzieci same osiągają etapy rozwoju i nie na-
leży wyprzedzać rozwoju dziecka poprzez bier-
ne wspomaganie czynności motorycznych. 
W Centrum Medyczno-Rehabilitacyjnym Marli-
bo Medica prowadzimy terapię dzieci i nie-
mowląt  w oparciu o najskuteczniejsze metody 
specjalistyczne.

mgr Piotr Drząszcz
mgr Magda Jędraszkiewicz

   Kiedy dziecko powinno samodzielnie: 
raczkować, siadać i chodzić?

je do odpowiedniego lekarza specjalisty.
Zarówno z siadaniem, jak i z osią-

ganiem innych umiejętności ruchowych 
dziecka jest podobnie – są pewne widełki, 
granice, normy, których przekroczenie może 
świadczyć o pewnych zaburzeniach. I tak: od 
7 tygodnia życia dziecko zaczyna podnosić 
głowę. W 3 miesiącu życia dziecko powinno 
już w sposób pewny unosić głowę w ułożeniu 
na brzuchu, podpierając się na przedramion-
ach oraz zacząć kontrolować symetryczne 
ustawienie głowy. Do 6 miesiąca życia dziecko 
powinno obracać się z brzucha na plecy i na 
odwrót. Około 7 miesiąca życia dziecko zaczy-
na pełzać, w 8 raczkować, natomiast do 9 
miesiąca życia osiąga pewną, trwającą dowo-
lnie długo pozycję siedzącą z wyprostowanymi 
plecami i dobrą kontrolą głowy. Nie należy 
jednak oczekiwać, że dziecko będzie cały czas 
siedziało w siadzie prostym. W 9-10 miesiącu 
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Razem na rzecz poprawy 
życia mieszkańców

Artykuł sponsorowany

- Partnerstwo zawarte w celu reali-
zacji projektu „Diagnoza społecznego 
zapotrzebowania na usługi publicz-
ne jako instrument rozwoju ponad-
lokalnego” pomiędzy Gminą Olkusz, 
Powiatem Olkuskim, Gminą Bolesław, 
Gminą Wolbrom oraz Miastem Bu-
kowno jest pierwszym porozumie-
niem zawartym w powiecie olkuskim. 
Pozwoliło ono wytypować kategorie 
oczekiwań mieszkańców, których re-
alizacja będzie mogła odbywać się 
w formie zintegrowanych strategii o 
znaczeniu ponadlokalnym czyli „mini-
programów” rozwojowych – powiedział 
burmistrz Dariusz Rzepka.

Zamierzeniem projektu jest poprawa 

warunków życia mieszkańców na ob-
szarze objętym partnerstwem poprzez 
zwiększenie dostępności i jakości usług 
publicznych. Dla osiągnięcia tego celu 
niezbędne było uprzednie przygoto-
wanie profesjonalnej diagnozy obe-
cnego stanu tych usług publicznych, co 
pozwoli następnie typować konkretne 
działania oparte na diagnozie rzeczy-
wistych potrzeb mieszkańców.

W ramach Diagnozy scharaktery-
zowane zostały obszary w celu ziden-
tyfi kowania problemów i zbudowania 
projektów o znaczeniu ponadlokalnym 
w zakresie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego, edukacji, zdrowia,  środo-
wiska, zaopatrzenia w energię, inwes-

tycji, pomocy i opieki społecznej, kul-
tury, sportu i turystyki wraz z obiektami 
zabytkowymi.

Wypracowana analiza spowoduje
wzmocnienie zdolności jednostek 
samorządu terytorialnego do świad-
czenia usług publicznych o wyso-
kiej dostępności i jakości, jak również 
określi dziedziny, które na skutek 
występowania zbliżonych problemów
generować będą wspólne dla po-
szczególnych partnerów zakresy za-
dań. Partnerzy projektu zyskali ma-
teriał do świadomego kreowania
polityki lokalnej w oparciu o wy-
maganą nową jakość świadczenia 
usług wypływającą z przeprowadzonej 

diagnozy. Pozwoli to na wyznaczenie 
kluczowych wyzwań, przed który-
mi stoją samorządy biorące udział 
w partnerstwie. Celem konferencji było 
przedstawienie podsumowania prac 
nad projektem. Reprezentanci powiatu 
oraz gmin omówili charakterystyczne 
dla danych samorządów zagadnienia, 
które obejmowały swoim zakresem 
oczekiwania mieszkańców związane 
z ochroną środowiska, utrzymaniem 
porządku i bezpieczeństwa, jakością 
edukacji, usług zdrowotnych, podej-
mowanych inwestycji oraz dotyczące 
dostępu do kultury i sportu.

Projekt „Diagnoza społecznego 
zapotrzebowania na usługi publi-
czne jako instrument rozwoju ponad-
lokalnego” współfi nansowany jest ze
środków Unii Europejskiej w ramach
Programu Operacyjnego Pomoc Te-
chniczna 2007 - 2013.

W piątek 4 lipca 2014 r. odbyła się konferencja zamykająca realizację projektu pn. „Diagnoza 
społecznego zapotrzebowania na usługi publiczne jako instrument rozwoju ponadlokalnego”. W jego 
ramach nawiązano porozumienie pomiędzy Gminą Olkusz (lider porozumienia), Gminą Bolesław,
Miastem Bukowno, Gminą Wolbrom oraz Powiatem Olkuskim Łącznie w konferencji udział wzięło 
ponad 100 przedstawicieli samorządów, instytucji i stowarzyszeń.

Gmina Bolesław Miasto Bukowno Gmina Olkusz Gmina Wolbrom Powiat Olkuski
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KAMIENIARSTWO
                       BUDOWLANE

PRODUKCJA 

I MONTAZ!

SCHODY

BLATY
PARAPETY
KOMINKI

Produkujemy parapety stalowe o gr. 0,70mm oraz aluminiowe o gr. 1,20mm
W sprzedaży posiadamy również parapety PCV fi rmy VOX

OMAKS - SILL

Posiadamy w sprzedaży Posiadamy w sprzedaży 
ponad 40 kolorów kamienia ponad 40 kolorów kamienia 

dostępnych od ręki!dostępnych od ręki!

POSADZKI
ELEWACJE

(wewnętrzne i zewnętrzne)

www.tomaks-sill.pl
tel. 32 645 82 55
tel. 668 233 603

RyczówekRyczówek
  ul. Kluczewska 1D

marmur - granit - aglomarmur
trawertyn - i wiele innych!

Tomaks_31.indd   2 2014-07-15   23:40:46
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Ogłoszenia drobne
DZIAŁKA 21 ARÓW
Dobra pod inwestycję, wszystkie media. Niedaleko 
karczmy Bida w Bolesławiu. Tel. 602 787 496

POKÓJ KATOWICE
Pokój dla 1 i dla 2 osób. Blisko AE i UŚ.Tel. 692 009 942

TAXI BUSINESS
Do 8 pasażerów. Transfery na lotniska. Tel. 733 998 877

DORABIANIE KLUCZY
oraz ich naprawa. Olkusz K.K. Wlk. 24, Tel. 508 662 339

ROWER GÓRSKI
Merida 22”. Stan idealny. Tel. 504 183 665

KSIĄŻKI DO 1 KLASY LICEUM
Używane w IV LO w Olkuszu. Stan ideał. Tel. 784 133 457

Chcesz dodać bezpłatnie ogłoszenie drobne 
w Serwisie Jurajskim? Teraz wystarczy, że wyślesz 
maila na adres: serwisjurajski@gmail.com 
Treść ogłoszenia może liczyć maks. 100 znaków.

Przepis kulinarny

Placek z rabarbarem

Składniki: 2 szklanki mąki, 2 jajka, 1 łyżeczka proszku 
do pieczenia, 1/2 szklanki kwaśnej śmietany lub zsiadłego 
mleka, 1/2 kostki masła, 2 łyżki tartej bułki, 1 kg rabarbaru, 
1/2 szklanki cukru.

Wykonanie: Masło utrzeć cukrem i jajkami, dodawać 
mąkę wymieszaną z proszkiem do pieczenia oraz śmietanę. 
Blaszkę wysmarowaną tłuszczem wysypać tartą bułką. 
Rozłożyć ciasto, a na nim poukładać obrany i pokrajany 
rabarbar. Po upieczeniu posypać cukrem pudrem.

Horoskop
Baran: Najbliższe 2 tygodnie miną 
bardzo szybko. Kupisz coś drogiego.
Byk: Zbyt wiele masz na głowie. Staraj
się wypierać złe myśli. To pomoże.
Bliźnięta: Nie uciekaj od trudnych 
rozmów. Nowa miłość na horyzoncie.
Rak: Zasłużyłeś na urlop. Pamiętaj
tylko by wyjechać daleko od domu.
Lew: Masz problem podjąć ważną 
decyzję? Teraz na pewno Ci się uda!
Panna: Zadbaj o kondycję fi zyczną.
Wycieczki rowerowe mile widziane.
Waga: Twój umysł chce odpoczynku,
ale o pracy i tak nie przestaniesz myśleć.
Skorpion: Zapowiada się ważna uro-
czystość rodzinna. Musisz na niej być!
Strzelec: Wakacje to dla Ciebie dobry 
czas na randki. Wykorzystaj chwilę.
Koziorożec: Jeszcze przyjdzie czas na 
odpoczynek. Teraz zarabiaj pieniądze.
Wodnik: Stres i nowe obowiązki 
w pracy bo koledzy na urlopie? Już 
niedługo będziesz na ich miejscu.
Ryby: Masz szansę na dobrą inwestycję. 
Skorzystaj z podpowiedzi Barana.

Redaktor naczelny: Michał Turski
Redakcja: Bolesław, ul. Kopalniana 12

Wydawca i skład: PROMO Michał Turski

Druk: Pro Media Sp. z o.o.

Reklama: tel. 602 262 936
Interwencje: tel. 602 240 866

Serwis JurajskiSerwis Jurajski

KLUCZE 
ul. Bolesławska 43a      

tel. 504 058 380

Usługi ogrodniczeUsługi ogrodniiczze
Szkółka roślin ozdobnych

piatek-ogrody@o2.pl piatek-ogrody@o2.pl 
www.kalina-rosliny.plwww.kalina-rosliny.pl
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Biuro Rachunkowe

Teresa Odias

Doradztwo Podatkowe

s

o Podatkowe

Bukowno, 
ul. Wodąca 65
tel: 32 6422-033;  604- 987-146

TeresaOdjas-ksiegowa.indd   1 2013-09-01   21:04:45
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tel. tel. 788 706 813788 706 813

Zamykane przejścia!

Stalowe podesty!

WWYNAJEMYNAJEM    
    RRUSZTOWAŃUSZTOWAŃ
POWIAT OLKUSKI I OKOLICE!POWIAT OLKUSKI I OKOLICE!

2014 ROK PRODUKCJI
gwarancją bezpieczeństwa i komfortu pracy!

MOZLIWY DOWÓZ!.

od 29 gr za m2

Rusztowania_popr.indd   1 2014-07-17   01:24:38
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Oferta ograniczona terytorialnie do miejsc objętych zasięgiem sieci LTE Cyfrowego Polsatu. LTE bez limitu transferu danych dostępne z wybranymi pakietami danych po wykorzystaniu pakietu, tylko w zasięgu LTE, przy ograniczonej prędkości i wg klasy dostępu do sieci.
Szczegóły w Regulaminie Promocji „Internet Power LTE” na www.cyfrowypolsat.pl i u Sprzedawców.

AUTORYZOWANE PUNKTY SPRZEDAZY
.

OLKUSZ 
 ul. K.K.Wielkiego 2

tel. 32 6411659

WOLBROM 
 ul.Krakowska 14
 tel. 699 408 691
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